

PROTOKOŁ Nr VIII/2011
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 23 maja 2011 roku

W sesji udział wzięli:

- | | |
|--------------------------------|--|
| a) dwunastu radnych Rady Gminy | - nieobecni: I. Tabaka, E. Fryckowska
K. Żukowski
P. Pa łubicki – 10 ⁵⁰ . |
| - spóźniony | |
| b) Wójt Gminy | - Eugeniusz Dańczak |
| c) Sekretarz Gminy | - Iwona Wójcik |
| d) Skarbnik Gminy | - Marek Malinowski |
| e) Radca Prawny | - Edyta Zubka |
| f) Dyrektor GOK | - Anna Pietrzak |
| g) Kierownik OPS | - Krystyna Szustak |

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
 - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b) przyjęcie porządku obrad,
 - c) przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy VI kadencji,
2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:
 - a) Komisji Kultury i Oświaty
 - b) Komisji Rewizyjnej,
 - c) Komisji Infrastruktury i Budżetu.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębica Kaszubska na lata 2011 – 2021,
 - b) zmian w budżecie Gminy na 2011 rok,
 - c) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość,
 - d) zatwierdzenia „Taryfy ze zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków” obowiązującej na terenie Gminy Dębica Kaszubska,
 - e) ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębica Kaszubska,
 - f) emisji obligacji komunalnych Gminy Dębica Kaszubska.
5. Interpelacje radnych.
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
8. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

1a/

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10⁰⁵ w Sali

konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.

Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.

Wójt prosi, by w pkt. 4 g wprowadzić podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały VII/34/2003 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 11.04.2003 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic obwodów tych szkół oraz w pkt. 4 h podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi słupskiemu. Jednocześnie poinformował, że powyższe uchwały były opiniowane na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji.

Przewodnicząca Rady J. Karaś poprosiła o przegłosowanie zaproponowanych zmian w porządku obrad.

W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte / 11 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw /. Nie wniesiono więcej uwag do zaproponowanego porządku obrad.

Skarbnik Gminy poinformował, że w uchwale 4b, tj. w sprawie zmian budżetowych na 2011 rok w przedłożonym Radnym projekcie nie wskazywano źródła pokrycia deficytu. Zgodnie z sugestią Regionalnej Izby Obrachunkowej pod obrady dzisiejszej sesji wprowadza się doprecyzowaną uchwałę, z której wynika, że deficyt będzie pokryty z emisji obligacji komunalnych. Poinformował, że taki zapis będzie się już znajdował w każdym projekcie uchwały.

c/

Do protokołu nr VII z sesji Rady Gminy z dnia 27.04.2011 r. uwag nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Ad 2

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 28 kwietnia 2011 r. do 24 maja 2011 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania z wykonania uchwał.

Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 28.04. 2011 r. do 24.05.2011 r. przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/.

Ad 3

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności między sesjami.

a/

Z uwagi na nieobecność na sesji Rady Gminy Przewodniczącej Komisji Kultury i Oświaty oraz Zastępcy sprawozdanie z działalności komisji za okres międzysesyjny złożył członek komisji Mirosław Mnich. Poinformował, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach we własnym gronie,

na których omawiano arkusze organizacyjne szkół na rok szkolny 2011/2012. Ponadto członkowie uczestniczyli w szkoleniu Radnych, które odbyło się w dniu 11 maja oraz w posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji, na którym opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Zapoznał Radnych z treścią protokołu Komisji Kultury i Oświaty Nr 11/2011, w którym Komisja wyraziła swoje stanowisko w sprawie arkuszy organizacyjnych szkół na rok szkolny 2011/2012. Protokół dostępny na stronie BIP oraz w biurze rady.

Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania.

b/

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu wspólnym komisji Rady, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję oraz na szkoleniu Radnych.

Zapoznał także Radnych z treścią protokołu z przeprowadzonej kontroli w Gimnazjum w Dębniczy Kaszubskiej. Protokół z kontroli stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.

Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji.

c/

Zastępca Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Budżetu Antoni Ślipek poinformował, że komisja spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję oraz na szkoleniu radnych.

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

Ad 4

a)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnicza Kaszubska na lata 2011 – 2021.

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 4 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

b)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 r..

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 5 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

c)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość.

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 6 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

d)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy ze zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków” obowiązującej na terenie Gminy Dębica Kaszubska,

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 7 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

e)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia

Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębница Kaszubska.

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 8 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

f)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Dębница Kaszubska.

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 9 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /11 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

g)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały VII/34/2003 Rady Gminy Dębница Kaszubska z dnia 11.04.2003 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic obwodów tych szkół

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 10 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /10 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

h)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi słupskiemu.

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 11 do protokołu).

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że uchwała była opiniowana na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady i uzyskała pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

Ad 5

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radny I. Ziółkowski poinformował, że uczestniczył w spotkaniu ze strażakami z OSP Dębница Kaszubska. W związku z tym spotkaniem chce złożyć interpelacje na piśmie w celu wyjaśnienia sytuacji w tej jednostce.

Sekretarz poinformowała, że jednostki OSP są Stowarzyszeniami. Gmina ma obowiązek wspierać je finansowo, natomiast Stowarzyszenie samo ustala sobie sposób realizacji zadań wynikających ze Statutu. Jej zdaniem nie jest to interpelacja.

Radny M. Mnich poinformował, że 08. 06 odbędzie się posiedzenie Komisji Kultury i Oświaty, na którym będą omawiane sprawy związane z zapewnieniem bezpieczeństwa mieszkańcom gminy, w tym bezpieczeństwa pożarowego i powyższe zagadnienie będzie analizowane.

Sekretarz uważa, że jest to komisja, w której kompetencji mieści się nadzór nad tą dziedziną w gminie i winna zbadać sprawę i podjąć próbę jej wyjaśnienia.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś uważa, że Komisja Kultury i Oświaty jako merytoryczna powinna zająć się tym tematem kompleksowo.

Ad 6 – 7

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostanie naprawione ogrodzenie na stadionie oraz czy odbywają się przetargi na budowę planowanych dróg, oświetlenia ulicznego, spowalniczy? Na prośbę mieszkańców ul. Sobieskiego i Sawickiej prosi o informację, czy będzie wykonany łącznik ulic Sobieskiego i Sawickiej? Zwraca się także z zapytaniem, czy planuje się zainstalowanie monitoringu na stadionie oraz na terenach przyległych do GOK-u?

Wójt odnośnie informacji Radnego Ziółkowskiego poinformował, że takie stawianie sprawy przez miejscowych członków OSP jest dla niego krzywdzące. Miał także uczestniczyć w tym spotkaniu, ale strażacy w ostatniej chwili zmienili termin spotkania i inne obowiązki nie pozwoliły mu na uczestnictwo. Jego zdaniem samorząd dba o strażaków. Poinformował Radnych o tym, co jego zdaniem jest

głównym problemem tej jednostki. Uważa, że jeżeli w jednostce mają problem to powinni przyjść i wspólnie wypracować sposób jego rozwiązania, a nie rozpowiadać. Jako Wójt nie unika kontaktów ze strażakami. Na terenie gminy utrzymujemy 10 jednostek a informacje o pożarze przesyłane są tylko do Dębnicy Kaszubskiej. Ta jednostka jest wyeksploatowana. Dyskusją się nic nie załatwi. Potrzebny jest przede wszystkim nowy samochód. Przystąpiliśmy do programu, w ramach, którego ma być pozyskany Na chwilę obecną nie wiemy czy będzie realizowany.

Radny K. Badowski zauważył, że Wójt przedstawił strażakom propozycję rozwiązania niewypłaconych ekwiwalentów. Uważa, że strażacy winni przede wszystkim sami się porozumieć między sobą.

Radny I. Ziółkowski zauważył, że każda ze stron podaje inne fakty. Żałuje, że Wójt nie mógł uczestniczyć w spotkaniu, które odbyło się w straży.

Radny A. Ślipek uważa, że jednostka w Dębnicy nastawiona jest na krytykę, sami nic nie robią zgodnie z regulaminem. Uważa, że zaistniała sytuacja jest sprawą wewnętrzną tej jednostki. Muszą wykazać dobrą wolę jej rozwiązania.

Radny Z. Botwinionek uważa, że jest to sprawa dotycząca strażaków tej jednostki i sami powinni ją próbować rozwiązać, ten temat nie dotyczy radnych.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy Komisja Rewizyjna może przeprowadzić kontrolę w jednostkach OSP?

Sekretarz poinformowała, że w zakresie wydatkowania środków przyznanych z budżetu.

Radna A. Łomża zwróciła uwagę na fakt, że występuje w tej jednostce konflikt osobowo – personalny i nikt oprócz nich tego nie załatwi.

Wójt Gminy w odpowiedzi na zapytania Radnego M. Olecha w sprawie uszkodzenia ogrodzenia na stadionie poinformował, że odbyło się spotkanie z wykonawcą tej inwestycji. Zobowiązano wykonawcę do usunięcia wszystkich braków. Zastanawia się, czy nie iść z nim do Sądu. Obecnie wykonawca przekazał 3 tys. zł na utrzymanie i pielęgnację murawy na boisku. Wójt uważa, że we własnym zakresie te czynności zostaną lepiej wykonane. Cały obiekt jest jeszcze na gwarancji. Utrzymywany jest tam na 1/2 etatu konserwator. Mieszkańcy chodzą już na stadion. Stadion jest obiektem gminnym i będzie nad tym obiektem nadzór. Odnośnie budowy spowalniaczy poinformował, że ponownie wystąpiono ze stosownym wnioskiem do nadzoru. W sprawie budowy łącznika pomiędzy ulicami Sawickiej i Sobieskiego poinformował, że obecnie na ukończeniu są prace w starej części gimnazjum, która ma być przeznaczona na potrzeby szkoły podstawowej. Po zakończeniu prac na tym obiekcie pracownicy zostaną przerzuceni na dokończenie budowy drogi w Grabinie. Obecnie przy współfinansowaniu z PUP zatrudniamy tylko 10 osób. Mamy wiele rzeczy do zrobienia, wiele zadań jest rozpoczętych. Przy tak małej ilości środków z PUP nie ma możliwości zatrudnienia większej ilości pracowników. Od strony formalnej można realizować wiele zadań, jednak nie mamy kim. Czekamy na rozpatrzenie wniosku, który złożony jest w Warszawie. Ma nadzieję, że będzie możliwości zatrudnienia dodatkowych osób. W sprawie monitoringu to planujemy ten temat rozwiązać kompleksowo, tj. objąć monitoringiem budynek urzędu, tereny GOK, szkoły oraz stadion (wejście główne). W sprawie budowy dodatkowych ulicznych punktów świetlnych poinformował, że ten temat będzie realizowany zgodnie z przyjętym planem, który został opracowany przy współudziale Komisji Infrastruktury i Budżetu.

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem, czy na budowę tych punktów ogłasza się już przetargi?

Wójt poinformował, że nie trzeba na te prace ogłaszać przetargów, gdyż kwota, którą przeznaczamy na ten cel jest niewielka i prace mogą być zlecane bez ich przeprowadzenia.

Radny A. Ślipek poinformował, że są skargi na firmę, która wygrała przetarg na wykonanie remontu ośrodka zdrowia. Pracownicy nie mają żadnej ubikacji, swoje potrzeby załatwiają na nowo budowanej po sąsiedzku posesji. Z tej posesji potrafią także brać inne materiały, np. deski. Postęp prac także nie zachwyca, od 6 tygodni wykonują remont łazienek.

Wójt poinformował, że ma uzgodnione z firmą, że w tym tygodniu prace przy remoncie łazienek zostaną zakończone. Pracownicy także skarżą się, gdyż Pani Doktor do godz. 14 nie pozwala prowadzić prac wewnątrz. Przy realizacji takich zadań należy liczyć się z utrudnieniami. Zawsze lepiej budować od podstaw niż remontować. Teraz znów okazuje się, że zakres prac powinien być większy. Nie uwzględniono ogrodzenia, czy remontu piwnic. Wszyscy lekarze zgłaszają uwagi co do zakresu prac. My jednak musimy pamiętać, że każde zmiany w zakresie to dodatkowe koszty. Przed przystąpieniem do realizacji zadania zakresy prac na poszczególnych ośrodkach były uzgadniane z lekarzami prowadzącymi, którzy na tym etapie nie wnosili uwag co do zakresu planowanych remontów.

Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy w ośrodku zdrowia w Borzęcinie zostanie powiększony zakres prac o wyłożenie posadzki w punkcie szczepień, który będzie mieścił się w innym pomieszczeniu niż obecnie?

Wójt poinformował, że temat jest mu znany i to zadanie będzie wykonane.

Radny Z. Bojanowski zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z prowadzonymi pracami przy budowie kanalizacji sanitarnej w tej miejscowości, będzie wykonane odwodnienie drogi? Wie, że dokumentacja tego nie przewiduje, jednak uważa, że przy takim zakresie prac, które tam się wykonuje, jest to jedyna okazja, by ten temat, który nurtuje mieszkańców od wielu lat rozwiązać. Prosi także, by przy tej inwestycji zaplanować postawienie, chociaż 1 hydrantu, do celów pożarowych.

Wójt poinformował, że będzie rozmawiał w tej sprawie z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. Temat jest znany, gdyż od dawna jest problem z odprowadzaniem wód opadowych, już od dawna zgłaszany jest zarządcy a przy prowadzonych pracach można to wykonać. Sprawa hydrantu też będzie załatwiona.

Radna A. Łomża w nawiązaniu do protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w Zespole Szkół zwróciła się z zapytaniem o przepływomierze - co ta za urządzenie i do czego ma służyć?

Radny P. Pałubicki wyjaśnił, że to urządzenie pozwoli dokładnie obliczać dzienne zużycie oleju opałowego. Pozwoli zapewnić czytelny, uczciwy stan zużytego paliwa przy prowadzonej kontroli temperatury zewnętrznej dziennej.

Radny M. Olech uważa, że ta propozycja jest nieopłacalna. Obecnie każdy nowoczesny piec, który jest instalowany w takich kotłowniach wyposażony jest fabrycznie w mikrokomputery, które odczytują zewnętrzną temperaturę i same sterują procesem grzewczym.

Radny K. Badowski zwrócił się z pytaniem, na jakim etapie jest sprawa budowy planowanych świetlic – remiz?

Wójt poinformował, że projekty zostały przekazane projektantowi celem dokonania zmian w celu obniżenia kosztów. Obecnie kończymy budowę mieszkań socjalnych, jeżeli uda nam się zwiększyć liczbę osób zatrudnionych w ramach refundacji płac, to będziemy budować we własnym zakresie. W naszej Gminie brakuje lokalnych wykonawców prac budowlanych, prym w tym zakresie wiodą zakłady z regionu kaszubskiego. Potrzebujemy zatrudnić ludzi pod realizację konkretnych zadań.

Radna A. Łomża prosi o informacje dotyczące planowanych inwestycji związanych z farmami wiatrowymi realnymi do zrealizowania na naszym terenie i przebiegu prac związanych z opracowywaniem planów miejscowego zagospodarowania dla tych terenów.

Wójt poinformował, że są zainteresowani inwestorzy na postawienie wiatraków w okolicy Budowa, Motarzyna, Dobieszewa. W trybie pilnym trzeba będzie przystąpić do opracowywania planów miejscowych dla tych terenów, gdyż inwestorzy dopiero po uzyskaniu pozytywnej decyzji na budowę mogą składać wniosek do Zakładu Energetycznego o włączenie do sieci. Jak wiemy możliwości ZE nie są już duże. Od szybkości naszych działań zależy, czy będzie jeszcze taka możliwość. Na chwilę obecną nie może powiedzieć, ile wiatraków powstanie na naszych terenach, gdyż jest to także uzależnione od ich mocy.

Radny M. Mnich zwrócił się z zapytaniem, czy zawodnicy miejscowego Klubu Sportowego będą mogli rozgrywać mecze od początku rundy 2011/2012 na nowo wybudowanym stadionie? Podczas weryfikacji boisk, która jest obowiązkowa, zgłosili do Okręgowego Zarządu Piłki Nożnej, że mecze będą rozgrywane na tym boisku.

Wójt poinformował, że ma nadzieję, że do końca sierpnia boisko będzie już przygotowane do rozgrywek. Uważa, że wykonawca cały maj zmarnował, gdyż nie wykonał żadnych prac pielęgnacyjnych na płycie boiska. Od dzisiaj we własnym zakresie, za środki wykonawcy, rozpoczęto prace wzmacniające murawę. Sądzi, że nasi pracownicy wykonają te zabiegi lepiej niż wykonawca. Wykaszenie będzie wykonywane kosiarką wrzecionową oraz ręczną. Wójt uważa, że w okresie wakacji należy zaplanować jedno spotkanie wyjazdowe, na którym radni zapoznają się ze zrealizowanymi w ostatnim czasie inwestycjami.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, na kiedy planowane jest otwarcie tego obiektu?

Wójt poinformował, że na 15 sierpnia.

Radny P. Pałubicki zauważył, że to boisko formalnie jest odebrane. Uważa także, że 3 tys. na prace pielęgnacyjne tej płyty to mała kwota.

Radna B. Sowińska zwróciła się z zapytaniem, kiedy rozpoczną się prace związane z wykonaniem doprowadzenia wody do Gogolewka?

Wójt poinformował, że to zadanie miało być finansowane ze środków własnych. Pojawiła się okazja pozyskania środków z Urzędu Marszałkowskiego. Obecnie czekamy na podpisanie umowy z marszałkiem. Zapewnił, że wodociąg będzie wykonany w tym roku.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, jakie są zamierzenia w stosunku do obiektu w Motarzynie, w którym wybuchł pożar? Czy uzyskano już odszkodowanie?

Wójt poinformował, że 2 rodziny już ponownie się wprowadziły. W wyniku pożaru najbardziej ucierpiały mieszkania zlokalizowane na piętrze, które nie są zniszczone pożarem lecz uległy zalaniu wodą podczas prowadzonej akcji. Muszą dobrze wyschnąć, gdyż część ścianek była wykonana z pyty gipsowej. Odnośnie ubezpieczenia poinformował, że budynek był ubezpieczony. Szkada została zgłoszona, czekamy na wycenę strat. Z wstępnych rozmów wynika, że kwota z ubezpieczenia pokryje straty. Jak wszystkie formalności związane z ubezpieczeniem zostaną zamknięte, to zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie prac remontowych na tym obiekcie.

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że od następnej sesji będzie chciała wprowadzić zmiany do porządku obrad. Główną zmianą będzie przesunięcie podejmowania uchwał do pkt. 2 porządku obrad.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, czy podjęto jakieś działania w celu zmiany ustawienia na sali?

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że ten temat jest nadal otwarty, jeszcze nie podjęto w tym kierunku żadnych kroków.

Radny P. Pałubicki uważa, że nie należy dokonywać żadnych zmian.

Z-ca Przewodniczącej A. Łomża uważa, że należy dokonać zmian. Gospodarzem sesji jest Przewodnicząca, a nie Wójt.

Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem dotyczącym przebiegu rekrutacji do przedszkola w Dębnicy Kaszubskiej? Słyszał, że jednym z kryterium przyjęcia do przedszkola było zapisanie dziecka na 10 godzin?

Sekretarz poinformowała, że prosiła p. Dyrektor o przedłożenie raportu w tej sprawie. Na chwilę obecną jeszcze go nie otrzymała. Z informacji jakie posiada wynika, że nie wszystkie dzieci zostały przyjęte do przedszkola. Powodem był wiek dziecka lub niepracujący rodzice. Nie słyszała, by jednym z czynników decydującym o przyjęciu dziecka do przedszkola było zadeklarowanie 10godzinnego pobytu. W trakcie roku rodzic ma prawo do zmiany czasu pobytu w placówce.

Radny P. Pałubicki zauważył, że nie wszyscy rodzice mają wiedzę, że można dziecko pozostawić w przedszkolu na 8 godzin.

Prosi także o informację odnośnie proponowanych zmian w arkuszach organizacyjnych szkół na rok szkolny 2011/2012. Interesuje go ilość oddziałów, ilość dzieci oraz skutek finansowy?

Wójt poinformował, że po wprowadzeniu zmian oddziały w poszczególnych szkołach będą liczyły: 26,4 ucznia w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Dębnicy Kaszubskiej, 13,4 w szkole w Gogolewie, 15,1 w Motarzynie, 24,7 w Gimnazjum. Jednocześnie poinformował, że w Gimnazjum planuje się zmniejszenie o 2 liczby oddziałów.

Przewodnicząca rady J. Karaś uważa, że więcej informacji w tym temacie może przekazać pani Sekretarz.

Sekretarz poinformowała, że zatwierdzono tylko arkusze organizacyjne Gimnazjum. Pozostałe arkusze są analizowane. Ostateczne decyzje jeszcze nie zapadły. Obecnie nie można podać żadnych skutków finansowych, jakie te zmiany przyniosą. W Gimnazjum planuje się zmniejszyć liczbę oddziałów o 2. Będzie opór przy likwidacji jednego oddziału w obecnych klasach II. Nie wyraża się zgody na zwiększenie etatu psychologa. Część nauczycieli zejdzie z całych etatów. Odnośnie szkoły podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej to nie wyraża się zgody na zatrudnienie logopedy, gdyż złożono wniosek na program w ramach realizacji którego ma być logopeda. Nie wyraża się także zgody na zwiększenie liczby godzin psychologa oraz planuje się zmniejszyć w klasie 5 liczbę oddziałów o 1.

Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na fakt, że w oddziałach występuje duża rozpiętość w liczebności dzieci w klasach tego samego rocznika od 16 do 24. Uważa, że należy starać się tak dokonywać podziału, by oddziały były równe.

Radna B. Stachowicz zaprosiła Radnych na festyn do Podola Małego, który odbędzie się 11 czerwca.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem do gości obecnych na sesji, czy chcą zabrać głos.

W. Szłapa – Sołtys Wsi Podole Małe zwróciła się z zapytaniem, czy jest możliwość dostawienia w Podolu Małym pojemników do segregacji nieczystości (plastiki, szkło). Wójt poinformował, że takie zgłoszenia przyjmuje także z innych miejscowości. Wystąpi o dostawienie pojemników. Uważa także, że obecnie ustawione pojemniki są wykorzystywane nie tak, jak byśmy sobie tego życzyli. Bolączką jest to, że

mieszkańcy nie gniotą plastików. Pojemniki za często są napełniane i wywozi się faktycznie powietrze. Jest zdania, że należy rozważyć możliwość ustanowienia nagrody dla Sołectw, które będą to czyniły.

D. Kałach – Sołtys Wsi Gogolewko zwróciła się z pytaniem, kiedy rozpocznie się wymiana dachu na świetlicy?

Wójt poinformował, że podpisano umowę na realizację tego zadania. Obecnie zostanie ogłoszony przetarg.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że na jej ręce wpłynęła następująca korespondencja:

1. Pismo z Pomorskiej Izby Rolniczej w Słupsku w sprawie włączania do prac samorządu przedstawicieli naszej gminy wybranych w skład Rady Powiatu PIR. (pismo znajduje się w teczce 0004.27.2011)

2. Pismo Radnego Rady Powiatu I. Bejnarowicza w sprawie złożonej interpelacji na sesji Rady Powiatu dotyczącej stanu drogi 1177G. Zapoznała Radnych z treścią interpelacji i odpowiedzią (załącznik Nr 12 do protokołu).

Ad 8

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 13²⁰ dokonała zamknięcia obrad VIII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołačka

Przewodnicząca
Rady Gminy
/ -/ Jadwiga karaś